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Úvodník 1

Druhé čtvrtletí letošního roku proběhlo velice pracovně a přineslo členům
zastupitelstva obce hned několik zasedání, kde museli učinit celou řadu důleži-
tých rozhodnutí. Přestože v podstatné části zpravodaje přinášíme zápisy z těchto
zasedání, chtěl bych se k některým tématům vrátit podrobněji.
První problém nám přineslo uzákonění změn v DPH od května letošního

roku. Toto mělo dopad v navýšení ceny příjezdové komunikace do závodu Škoda
Auto o nezanedbatelnou částku, která byla nad možnosti rozpočtu obce. Proto se
muselo zrušit tehdy již hotové výběrové řízení na dodavatele stavby a zahájit nové
s jiným zadáním. V době, kdy čtete tyto řádky, bude již stavba v hodnotě cca.
18 mil. Kč zahájena. Vše ale ještě závisí na tom, jak se podaří vyřešit napojení
této komunikace na vnitřní dopravní systém závodu, který se právě optimalizuje
s ohledem na předpokládaný rozvoj závodu, o kterém píšeme na jiném místě
zpravodaje.
Příjezdová komunikace není jedinou investiční akcí, do které se letos pouštíme.

Z hlediska financí, vzhledem k předchozí akci, se může zdát částka na rekonstrukci
školní jídelny zanedbatelná, ale významem jistě ne. Je dobře, že v zastupitelstvu
převládá názor naši školu podporovat. Jelikož sám se také pohybuji ve školním
prostředí, tak mohu potvrdit, že žáci z malých škol jsou většinou „kvalitnějšíÿ,
než z velkých škol městských. A neodpustím si zde poznámku o tom, že je až
zarážející, jak se stát zbavuje odpovědnosti za vzdělání nastupujících generací.
Na pořad jednání zastupitelstva se také dostala otázka obecních symbolů.

Posuzovali jsme několik návrhů, které vypracoval historik Mgr. Jan Tejkal. Pod-
statné části jeho studie otiskujeme v samostatném článku. Rozhodování nebylo
snadné, ale snad budete hodnotit výběr obecních symbolů jako správný.
Museli jsme také řešit otázku „personálníÿ. Pozici místostarostky obce musela

opustit (její nové zaměstnání se neslučuje s touto funkcí) aktivní a platná členka
zastupitelstva, Ing. Petra Ponková. Poděkujme ji za to, co pro obec udělala a
popřejme hodně úspěchů v novém zaměstnání. Novým místostarostou byl zvolen
Ing. Zdeněk Škop, radu obce doplnil Vilém Pavel, novou členkou zastupitelstva
se stala paní Hana Klapalová a stavební komisi vede Ing. Josef Bartoš.
Naposledy se zastupitelstvo sešlo k řešení návrhu, který také najdete na úřední

desce obecního úřadu a který se týká rekonstrukce polních cest. Konkrétně se
jedná o akci plánovanou Obcí Lukavice spolu s Pozemkovým úřadem v Rychnově
nad Kněžnou. Jedná se o asfaltování polních cest Poustka, Příčnice, odbočka k
Černému lesu a k Lukavici v šířce 3,5m. Velká část této investice má být hrazena
z evropských fondů. Podmínkou je, že budovaná přístupová cesta musí končit
ve vyhlášené průmyslové zóně. Pro nás to znamenalo posoudit rozšíření stávající
(nedávno nové) komunikace od Černého lesa směrem na Lukavici o 0,5m, s čímž
nakonec většina zastupitelů souhlasila.
Nakonec bych Vám rád popřál příjemné prožití letních měsíců i dovolených.

Doufejme, že léto přece jenom nějaké bude. -vk-
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DPH a svoz odpadů

Pro nově přihlášené občany ke svozu
odpadů s firmou RUND se mění ceník
o navýšení DPH z 5% na 19%. Pro ob-
čany, kteří jsou již přihlášeni a mají
svoz odpadů zaplacen, zůstává po celý
tento rok cena zachována.

Obecní symboly

Podle platné právní úpravy mo-
hou obce a města disponovat vlastními
obecními symboly, to znamená znakem
a praporem. Pokud obec nemá histo-
rický, řádně udělený znak či prapor
- což platí o všech obcích, které ne-
byly v minulosti městy či městečky -
mají právo požádat Parlament ČR o je-
jich udělení. Při vytváření nových obec-
ních symbolů je přitom nutno dbát pře-
devším více či méně pevně stanove-
ných zásad heraldické a vexilologické
disciplíny a dále respektovat nutnost
těsného významového vztahu znaku a
praporu k obci, jíž má reprezentovat.
Existuje několik základních tématic-
kých okruhů, kterými se tvorba nového
znaku a praporu může dát vést. V prvé
řadě se jedná o vytvoření tzv. mluvícího
znamení nebo o navázání na historické
pečetní symboly obce, jež je vhodné
zejména proto, že zachovává kontinu-
itu symbolů a také proto, že do značné
míry stanoví, co by na znaku mělo
být. Není-li možno nalézt otisk pečeti
či razítka,. případně je-li vyobrazení
na pečetním poli nevhodné pro svou
přílišnou složitost k přepisu do znaku,
lze uvažovat o alternativních tématic-
kých okruzích, mezi něž může patřit na-
příklad symbolické vyjádření místního

světce či patrona, odkaz na význačné
události či pověsti v dějinách obce, na
erby někdejší vrchnosti, na výrazně je-
dinečný charakter obce, případně speci-
fické historické či současné zaměstnání
obyvatel, nebo na určitou přírodní zají-
mavost v okolí obce, atd. . Obecní pra-
por by měl odpovídat podobě či symbo-
lice obecního znaku. Jednou z možností
je prapor ve formě kombinace pruhů,
barevně odvozených z tinktur znaku.
Často se přistupuje rovněž k tzv. opa-
kování znaku což znamená, že prapor
obce má stejnou či velmi podobnou
kompozici jako obecní znak.

Symbolika návrhu obecního
znaku Kvasin stručně

I. Figura orlice vyrůstající z ovál-
ného štítu s vydutým hrotem zakonče-
ným tlapatým křížem představuje do-
slovný heraldizovaný přepis historické
pečeti obce, doložené otisky v písem-
nostech z 19.století a na obci dochova-
ným typářem.
II. Figura indiferentního rozkřídle-

ného ptáka vyrůstajícího z oválného
štítu s vydutým hrotem zakončeným
tlapatým křížem představuje heraldi-
zovanou reflexi současného znakového
emblému obce jakožto výraznější mo-
difikace historické pečeti obce.
III. Figura vydutého hrotu zakon-

čeného tlapatým křížem je odvozena ze
znaku karmelitánů.
IV. Barevná řešení znaku dávají

obecně důraz na uplatnění heraldického
pravidla o kombinaci kovu a barvy a
dále vyjadřují:
• kombinace černé, modré, stříbrné a
zlaté je převzata ze současného neo-
ficiálního znakového emblému obce,
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• kombinace stříbrné a červené se
odvozuje od barev karmelitánského
znaku - při doplnění o modrou a
zlatou se jedná o české barvy, resp.
barvy Královéhradeckého kraje.

Obecní prapor Kvasin:

Obecně platí, že podoba praporu by
měla odpovídat koncepci znaku - v pří-
padě všech variant tak lze učinit velmi
dobře prostřednictvím tzv. opakování
znaku. Poměr šířky k délce praporu je
dán zásadami podvýboru pro heraldiku
a vexilologii Poslanecké sněmovny Par-
lamentu České republiky. Jedná se o
poměr 2:3 (2=šířka, 3=délka), jenž je
shodný s poměrem stran české státní
vlajky.

Odborné vyjádření člena
Parlamentního heraldického

podvýboru:

K variantám návrhu znaku je při-
loženo vyjádření člena parlamentního
heraldického podvýboru, ředitele Zem-
ského archivu v Opavě, PhDr. Karla
Müllera - odborného garanta podvý-
boru pro oblast bývalých krajů Se-
veromoravského a Východočeského. V
tomto vyjádření je řečeno, že všechny
varianty návrhu jsou po odborné
stránce v pořádku a mohou být předlo-
ženy Podvýboru pro heraldiku a vexilo-
logii Poslanecké sněmovny Parlamentu
České republiky k posouzení a schvá-
lení. Ve vyjádření se dále uvádí, že obě
figury - ať již klasická heraldická or-
lice, nebo indiferentní rozkřídlený pták
- jsou akceptovatelné, a dále, že kříž
by měl být rozhodně zobrazen jako
”karmelitánský”. Vyjádření neupřed-
nostňuje explicitně žádnou z variant.

Osobně považuji všechny varianty za
vyrovnané. Pokud by výběr záležel na
mne, upřednostnil bych z variant 1-3
nejspíše variantu 3, která se - při ne-
zbytném dodržení pravidla o barvách
a kovech - nejvíce blíží barevnému vy-
znění současného znakového emblému
obce, a z variant 4-7, které považuji za
heraldicky vhodnější, nejspíše variantu
4, nebo 5 s obdobným barevným ladě-
ním. Záleží ovšem především na zástup-
cích obce, kterou z předložených vari-
ant zvolí za znak své obce - základní
podmínkou je pouze heraldická správ-
nost návrhu, kterou, jak dokládá přilo-
žené odborné vyjádření, splňují všechny
předložené varianty.
Popisy jednotlivých variant

návrhu obecního znaku a praporu
Varianta 1
Znak – v modrém štítě stříbrný do-

leva hledící rozkřídlený pták se zlatou
zbrojí vyrůstající ze zlatého oválného
štítu s černým vydutým hrotem zakon-
čeným tlapatým křížem s dolním pro-
dlouženým ramenem.
Prapor – modrý list v žerďové po-

lovině s bílým, k vlajícímu okraji hle-
dícím rozkřídleným ptákem se žlutou
zbrojí vyrůstajícím ze žlutého oválného
štítu s černým vydutým hrotem zakon-
čeným tlapatým křížem s dolním pro-
dlouženým ramenem.
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Varianta 2

Znak – Ve stříbrném štítě černý do-
leva hledící rozkřídlený pták se zlatou
zbrojí vyrůstající z modrého oválného
štítu se zlatým vydutým hrotem zakon-
čeným tlapatým křížem s dolním pro-
dlouženým ramenem.

Prapor – Bílý list v žerďové polo-
vině s černým, k vlajícímu okraji hle-
dícím rozkřídleným ptákem se žlutou
zbrojí vyrůstajícím z modrého oválného
štítu se žlutým vydutým hrotem zakon-
čeným tlapatým křížem s dolním pro-
dlouženým ramenem.

Varianta 3

Znak – Ve stříbrno - modře polce-
ném štítě černo - stříbrně polcený do-
leva hledící rozkřídlený pták se zlatou
zbrojí vyrůstající z modro - zlatě polce-
ného oválného štítu se zlato - černě pol-
ceným vydutým hrotem zakončeným
tlapatým křížem s dolním prodlouže-
ným ramenem.

Prapor – Modrý list s bílým žerďo-
vým třetinovým pruhem. Na dělící lince
černo - bíle polcený, k vlajícímu okraji
hledící rozkřídlený pták se žlutou zbrojí
vyrůstající z modro - žlutě polceného
oválného štítu se žluto - černě polce-
ným vydutým hrotem zakončeným tla-
patým křížem s dolním prodlouženým
ramenem.

Varianta 4
Znak – V modrém štítě stříbrná vy-

růstající orlice přidržující zlatý oválný
štít s černým vydutým hrotem zakon-
čeným tlapatým křížem.
Prapor – Modrý list s bílou vyrůs-

tající orlicí přidržující žlutý oválný štít
s černým vydutým hrotem zakončeným
tlapatým křížem.

Varianta 5
Znak – Ve stříbrno - modře polce-

ném štítě černo - stříbrně polcená vy-
růstající orlice se zbrojí zlatou vpravo
a černou vlevo přidržující modro - zlatě
polcený oválný štít se zlato - černě pol-
ceným vydutým hrotem zakončeným
tlapatým křížem.
Prapor – List tvoří bílá žerďová a

modrá vlající část. Na dělící lince černo
- bíle polcená vyrůstající orlice se zbrojí
žlutou v žerďové části a černou ve vla-
jící části přidržující modro - žlutě pol-
cený oválný štít se žluto - černě polce-
ným vydutým hrotem zakončeným tla-
patým křížem.
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Varianta 6
Znak – V modrém štítě stříbrná vy-

růstající orlice s červenou zbrojí při-
držující zlatý oválný štít s červeným
vydutým hrotem zakončeným tlapatým
křížem.
Prapor – Modrý list s bílou vyrůs-

tající orlicí s červenou zbrojí přidržující
žlutý oválný štít s červeným vydutým
hrotem zakončeným tlapatým křížem.

Varianta 7
Znak – V modrém štítě zlatá vyrůs-

tající orlice s červenou zbrojí a zlatým
jazykem přidržující stříbrný oválný štít
s červeným vydutým hrotem zakonče-
ným tlapatým křížem.
Prapor – Modrý list se žlutou vy-

růstající orlicí s červenou zbrojí a žlu-
tým jazykem přidržující bílý oválný štít
s červeným vydutým hrotem zakonče-
ným tlapatým křížem.

Závěr

Obecní zastupitelstvo na svém 10.
zasedání vybralo z předložených návrhů
variantu číslo 4.

Zápis ze zasedání zastupitelstva

Zápis
z 10. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 19. 4. 2004

Místo konání: Kulturní dům v Kvasinách
Termín: 19. 4. 2004 v 18.00 hodin
Přítomni: 12 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomni: Vavera Aleš, Novotný Jaromír, omluven – Ing. Z. Škop
Jednání řídil: Pavel Ulrich, starosta

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 27/2004
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1. Zahájení a schválení programu

Zasedání zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva přivítal
a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech členů
zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena pí Myšáková.
Návrhová komise je určena ve složení: J. Štěpánek, V. Kalous
Zápis z jednání ověří: J. Krucká, I. Krunčíková

Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bodů. Poté vyzval
členy, aby vznesli připomínky. Připomínky neměl nikdo žádné.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

2. Kontrola minulého usnesení

Starosta přečetl usnesení z minulého zasedání zastupitelstva konaného dne
9. 2. 2004.
U jednotlivých bodů informoval zastupitele o jejich splnění či krocích, které

jsou k tomu učiněny. U bodu č. 9/94 a 9/96 připomenul, že se budou znovu řešit
na dnešním jednání.
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

3. Schválení závěru hodnocení nabídek komise na výstavbu PK do PZ

Všichni zastupitelé měli zprávu o posouzení a hodnocení nabídek na příjez-
dovou komunikaci do PZ Kvasiny od komise předem k dispozici. Starosta přečetl
nahlas výsledek hodnocení a spolu s p. Ešpandrem vysvětlili důvod zrušení výbě-
rového řízení. Výběrové řízení se ruší z důvodu nedostatečného objemu finančních
prostředků obce. Projektová dokumentace se musí přepracovat a od některých
plánovaných úprav se musí upustit. V nové projektové dokumentaci již nebude
zahrnut rozvoz zeminy a nedojde k navýšení vozovky. Na základě nové projektové
dokumentace bude znovu vypsáno výběrové řízení.
Usnesení: ZO bere zprávu na vědomí a ruší výsledek výběrového řízení a zároveň
navrhuje vypsání nového výběrového řízení podle zadání nové dokumentace.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Pan Ing. Brandejs se omluvil a z jednání odešel.

4. Schválení výroční zprávy Obce za rok 2004

Výroční zprávu obce za rok 2003 měli zastupitelé k dispozici předem. Starosta
zároveň informoval, že by bylo potřeba, aby zastupitelstvo vzalo na vědomí zprávu
o auditu za rok 2003. Tuto zprávu se bohužel nepodařilo doručit zastupitelům
předem k nahlédnutí. Z tohoto důvodu starosta závěr ze zprávy o provedení a
přezkoumání hospodaření obce přečetl všem nahlas a upozornil na doporučení
auditorů ke schválení.
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Usnesení: ZO schvaluje výroční zprávu a výkaz o hospodaření obce Kvasiny za
rok 2003 a bere na vědomí zprávu o provedení přezkoumání výsledku hospodaření
obce
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy hlasování se zdržel: p. Kulštejn

5. Schválení zájemců na půjčku z FRB

O půjčku z fondu rozvoje bydlení požádali paní Jana Prokopová, paní Jaro-
slava Krucká a paní Jana Fišerová. Starosta informoval, že peníze na této kapitole
v rozpočtu obce stále jsou a poskytnout půjčku by nebyl problém. Všechny zá-
jemkyně byly postiženy povodněmi a mají nárok na 3% úrok, doba splácení byla
navržena na 5 let.
Usnesení: ZO schvaluje žádosti o poskytnutí půjčky z FRB pro paní Janu Pro-
kopovou ve výši 80.000,– Kč, pro paní Jaroslavu Kruckou ve výši 95.000,– Kč a
pro paní Janu Fišerovou ve výši 150.000,– Kč.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

6. Různé záležitosti obce

Schválení vypsání výběrového řízení na rekonstrukci kuchyně ZŠ

Jako nejúspornější řešení na rekonstrukci kuchyně se jeví návrh paní Z. Šílové.
Přibližná cena úprav, aby vše vyhovovalo hygienickým normám, by měla být
okolo 700 tis. Kč bez DPH. Původní odhadní cena se pohybovala za jídelnu okolo
3 mil. a za výdejnu okolo 1 mil.
Usnesení: ZO schvaluje vypsání výběrového řízení na rekonstrukci školní ku-
chyně formou výzvy třem zájemcům
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Založení rezervního fondu školy a následné použití na r. 2004

Tento bod byl přesunut z minulého zasedání ZO. Rada návrh založení rezerv-
ního fondu projednala na svém zasedání a souhlasí s jeho zřízením na podúčtu
základního účtu ve škole. Jeho čerpání by mělo být vždy podmíněno účelovou
žádostí.
Pan Mgr. Kalous navrhl z těchto peněz vybavit 2 třídy novými lavicemi za

cenu přibližně 121 tis. Kč. V případě, že by objednávka byla vystavena do konce
školního roku, učitelské katedry a doprava lavic by byla zdarma. Pan Ešpadr
upozornil na potřebu mít finance na rekonstrukci kuchyně v rezervě a navrhl
ponechat peníze stále na rezervním fondu. Teprve na příštím jednání na základě
finančního stavu v dané situaci rozhodnout o jejich využití.
Usnesení: ZO schvaluje založení rezervního fondu školy. Schvaluje postupné
uvolňování financí na činnost příspěvkové organizace. Rozhodnutí o použití pro-
středků z rezervního fondu se přesune na příští zasedání ZO.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
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Schválení úprav směrnice č. 1 na rok 2004

Tento bod byl také přesunut z minulého zasedání ZO, kde se směrnice č. 1 ne-
schválila, protože nebyla dopracovaná. Novou úpravu směrnice měli zastupitelé k
nahlédnutí. Změny byly provedeny na základě vydání nového zákona o účetnictví
a na základě kontroly auditorů.
Usnesení: ZO schvaluje směrnici č. 1 na rok 2004
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Schválení nutných úprav v KD dle nabídky

Aby kuchyň v KD vyhovovala hygienickým předpisům, musí se provést drobné
úpravy. Zpracovaná nabídka přišla od p. Konývky, kde se cena pohybuje okolo
50 tis. Kč. Starosta zdůraznil, že nabídka ceny je přiměřená a úpravy musí být
hotovy do poloviny května.
Usnesení: ZO schvaluje tuto zakázku zadat firmě Richard Konývka
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Prodej obecních pozemků pod č.p. 247 a u č.p. 125

Bylo zjištěno, že pod bytovkou č.p. 247 je část pozemku ve vlastnictví obce a
vzhledem k narovnání majetkových vztahů by bylo dobré, kdyby tento pozemek
byl obcí prodán. Také obecní pozemek u č.p. 125 je již delší dobu užíván jako
zahrádka. Z těchto důvodů majitelé požádali obec Kvasiny o odkoupení. Upo-
zornění na záměr pozemky prodat bylo podle zákona vyvěšeno na úřední desce.
Starosta zdůraznil, že ani jeden pozemek nemůže obec nijak využít. Pozemky by
byly prodány za odhadní cenu a všechny náklady spojené s prodejem by nesl
kupující.
Usnesení: ZO souhlasí s prodejem třech parcel žadatelům v č.p. 247 (parcela č.
360/1) a p. Macháňovi v č.p. 125 (parcely č. 225/6 a 1300/10)
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Umoření dluhu převodem pozemku

Pan Karel Macháček si podal na obec žádost o umoření dluhu vůči obci pro-
dejem svého pozemku. K žádosti byl přiložen znalecký posudek s odhadní cenou.
Vzhledem k tomu, že se jedná o pozemek, který jde využít např. na výstavbu ga-
ráží, se zatím o koupi pozemku neuvažovalo. V případě zájmu o výstavbu garáží
by se pozemek mohl odkoupit. Bylo proto dohodnuto tuto možnost prověřit.
Usnesení: ZO prověří možnost využití nabízeného pozemku na výstavbu garáží
a přesouvá tento bod na příští zasedání ZO
Hlasování: usnesení bylo přijalo všemi hlasy

Odstoupení členky zastupitelstva
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Paní Ponková oznámila, že se vzdává funkce člena zastupitelstva, neboť tato
funkce je neslučitelná s funkcí zaměstnance na stavebním odboru v Rychnově n.
Kn., kam od 1. 5. 2004 nastupuje do zaměstnání.
Zastupitelstvo vzalo její odstoupení na vědomí a náhradník za paní Ponko-

vou bude vyzván k účasti na příští zasedání ZO a po složení slibu bude členem
zastupitelstva.

7. Diskuse

Dále starosta vybídl zastupitele, aby se vyjádřili k navrhovaným znakům obce.
Navrhovaných znaků bylo celkem 7 a zastupitelé je měli předem k dispozici k na-
hlédnutí. Aby nebyla diskuse okolo znaků příliš dlouhá, dalo se o výběru obecního
znaku hlasovat formou tajného hlasování. Výsledkem bylo, že pro návrh znaku
číslo 4 hlasovalo 7 členů zastupitelstva, pro návrh znaku č. 6 hlasovali 2 zastup. a
pro návrh znaku č. 7 také 2 zastupitelé. Navrhované znaky budou součástí přílohy
tohoto zápisu. Po krátké diskusi se dalo hlasovat o jedné variantě č. 4.
Usnesení: ZO schvaluje znak č. 4
Hlasování: usnesení bylo přijalo všemi hlasy
Pan Šíla se zeptal starosty, proč stále není zbouraný bývalý pomník. Starosta

odpověděl, že pomník měli rozbít lidé odsouzení k veřejně prospěšným pracím,
kteří si ale svoje povinnosti neplní. Nakonec bylo dohodnuto, že starosta půjčí
pro obec nářadí a pomník bude odstraněn do konce dubna.
Dále se do diskuse zapojil p. Bárta, který se ptal na rozbitý chodník před pro-

dejnou Urban. Starosta sdělil, že bohužel na opravu chodníků nejsou v rozpočtu
peníze. Chodníky budou po zimě pouze zameteny a odstraněn štěrk.
Pan Beneš, který se zúčastnil schůze jako host, se zeptal na skladiště odpadků,

které se tvoří za Škodovkou. Starosta sdělil, že tento problém se Škodovkou už
řešil a upozorňoval je na to, neboť oni jsou vlastníci pozemku.

Na závěr starosta poděkoval zastupitelům za účast a schůzi ukončil.

Zápis
z 11. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 24. 5. 2004

Místo konání: Kulturní dům v Kvasinách
Termín: 24. 5. 2004 v 19.00 hodin
Přítomni: 13 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomni: Novotný Jaromír, omluven - Iva Krunčíková
Jednání řídil: Pavel Ulrich, starosta
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1. Zahájení a schválení programu

Zasedání zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva přivítal
a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech členů
zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena pí Myšáková.
Návrhová komise je určena ve složení: J. Krucká, V. Kulštejn
Zápis z jednání ověří: Z. Škop, Vl. Kalous

Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bodů. Poté vyzval
členy, aby vznesli připomínky. Připomínky neměl nikdo žádné.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato 12 hlasy, hlasování se zdržel: V. Brandejs

2. Slib nového člena zastupitelstva obce

Paní Hana Klapalová, která přijala funkci člena zastupitelstva jako první ná-
hradník, si slib člena obecního zastupitelstva přečetla a podepsala.

3. Kontrola minulého usnesení

Starosta přečetl usnesení z minulého zasedání zastupitelstva konaného dne
19. 4. 2004. U jednotlivých bodů informoval zastupitele o jejich splnění či krocích,
které jsou k tomu učiněny. U bodu č. 10/105 týkajícího se využití finančních
prostředků z rezervního fondu připomenul, že se bude znovu řešit na dnešním
jednání. Bod č. 10/109 týkající se odkupu pozemku od p. Macháčka byl znovu
projednán na radě. Vzhledem k tomu, že zájemci o výstavbu garáží jsou zatím
pouze 2, přesouvá se vyřešení této otázky až na konec června.
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

4. Schválení závěru hodnocení nabídek komise na výstavbu PK do PZ

Všichni zastupitelé měli zprávu o posouzení a hodnocení nabídek na příjez-
dovou komunikaci do PZ Kvasiny od komise předem k dispozici. Starosta přečetl
nahlas výsledek hodnocení nabídek. Pan Ešpandr znovu připomenul, že finanční
prostředky od firmy Škoda Auto a.s.činí přibližně 15 mil. Kč a zbytek peněz při-
bližně 3 mil. bude muset hradit obec sama ze svého rozpočtu. Z tohoto důvodu
se v současné době pan starosta snaží získat pro obec dotaci nebo jinou finanční
spoluúčast.
Pan Škop se zajímal o vyřešení otázky stavu financování výluky ČD v čase

stavebních prací na dráze při výstavbě přejezdu komunikace. Starosta odpověděl,
že s ČD a.s. musí být sepsána smlouva a vzhledem k tomu, že dráha bude mít
o prázdninách výluku sama. Je nutné stavební práce provést v tomto období.
Celková cena díla by se v tomto případě mohla ponížit až o půl milionu korun.
Bylo doporučeno zajistit koordinaci prací na přejezdu komunikace s výlukou ČD
z důvodu úspor.
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Usnesení: ZO schvaluje výsledek posouzení a hodnocení nabídek výběrovou ko-
misí a pořadí firem tak, jak je uvedeno ve výroku:
1. Strabag Rychnov n. Kn.
2. Stavitelství Vamberk
3. H-INTES Mladá Boleslav
4. Silnice Hradec Králové
ZO pověřuje starostu zasláním oznámení o vybrání nejvýhodnější nabídky zú-

častněným firmám. V případě, že nedojde k odvolání účastníků, pověřuje starostu
podpisem smlouvy s vítěznou firmou Strabag RK.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Starosta dále upozornil, že by bylo dobré zabývat se na příštím zasedání rady

také otázkou stanovení stavebního dozoru. Pan Škop navrhl požádat pracovníky
Škoda Auto a.s., aby provedli stavební dozor, čímž by obec ušetřila. Starosta
odpověděl, že již tento návrh s nimi probíral a bylo mu sděleno, že kontrolu
si budou dělat sami pro sebe, zároveň s někým dalším koho pověří obec. Bylo
dohodnuto pozvat zástupce ze Škoda Auto a.s. na zasedání rady a znovu tuto
otázku projednat.
Usnesení: ZO pověřuje radu provést jednání se zástupcem Škoda Auto a.s. a
projednat zřízení funkce stavebního dozoru ze strany Škoda auto a.s. včetně fi-
nancování. Nedojde-li k dohodě, rada zajistí stavební dozor jinou formou.
Starosta s vítěznou firmou Strabag RK po podpisu smlouvy vejde do jednání

s ČD a.s. pro dohodu o termínu výluky na trati z důvodu přestavby přejezdu.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

5. Volba nového zástupce starosty obce Kvasiny

Starosta konstatoval, že na obec nepřišly žádné písemné návrhy, a proto vyzval
členy zastupitelstva, aby zástupce navrhli nyní. Pan Ešpandr navrhl pana Z.
Škopa, který s touto kandidaturou souhlasil. Dále byl paní Kruckou navržen pan
J. Štěpánek, který také souhlasil.
Další návrhy nebyly žádné, proto zastupitelé přistoupili k volbě nového mís-

tostarosty formou tajného hlasování. Výsledkem hlasování bylo, že z 13 hlasů
byl jeden hlasovací lístek neplatný, 8 hlasů bylo pro p. Z. Škopa a 4 hlasy pro
p. J. Štěpánka. Z výsledku hlasování tedy vyplynulo, že novým místostarostou
obce Kvasiny se stává pan Ing. Zdeněk Škop, kterému pan starosta ke zvolení do
funkce poblahopřál.
Usnesení: ZO zvolilo tajným hlasováním do funkce zástupce starosty obce Kva-
siny pana Ing. Zdeňka Škopa osmi hlasy
Jelikož byl místostarostou zvolen radní, musel se volbou doplnit ještě další

člen rady, aby rada byla opět pětičlenná. Pan Ešpandr navrhl do funkce radního
p. V. Pavla a pan starosta p. J. Štěpánka, oba dva s kandidaturou na tuto funkci
souhlasili. Další návrhy nebyly žádné, proto zastupitelé přistoupili k volbě nového
radního formou tajného hlasování. Výsledkem hlasování bylo, že z 13 hlasů byl
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jeden hlasovací lístek neplatný, 8 hlasů bylo pro p. Pavla a 4 hlasy pro p. Štěpánka.
Z výsledku hlasování tedy vyplynuto, že novým radním obce Kvasiny se stává
pan Vilém Pavel.
Usnesení: ZO zvolilo tajným hlasováním do funkce radního obce Kvasiny pana
Viléma Pavla osmi hlasy

6. Různé záležitosti obce

Schválení odměn novému místostarostovi a radnímu obce

Starosta navrhl schválit nové odměny novému místostarostovi a radnímu obce.
Pan Ešpandr doporučil nechat odměny stejné jako byly schváleny již dříve.
Usnesení: ZO schvaluje odměny novému místostarostovi a členu rady dle zásad
schválených na druhém zasedání ZO pod č. 2/14/2003
Hlasování: usnesení bylo přijato 8 hlasy, hlasování se zdržel: P. Ulrich, Z. Škop,
V. Pavel, A. Vavera, J. Štěpánek
Starosta dále upozornil, že by bylo potřeba, aby byl nový místostarosta zvo-

len také do funkcí, které zastávala paní Ponková. Jedná se o funkci zástupce
mikroregionu a zástupce povodňové komise.
Usnesení: ZO volí do funkcí v mikroregionu Bělá a povodňové komisi p. Ing.
Zdeňka Škopa
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy, hlasování se zdržel: A. Vavera, Z. Škop

Schválení komise k výběru nejvýhodnější nabídky na rekonstrukci školní kuchyně

Bylo vypsáno výběrové řízení na rekonstrukci školní kuchyně formou výzvy
třem zájemcům. Tuto výzvu akceptovali pouze 2 zájemci, kteří si převzali projek-
tovou dokumentaci. Termín předání nabídek je dne 7. 6. 2004. Hodnotit nabídky
musí komise, kterou starosta navrhl ve složení: p. Kalous, p. Ešpandr, pí Krucká,
p. Škop a starosta.
Usnesení: ZO schvaluje komisi pro výběr nejvýhodnější nabídky na rekonstrukci
školní kuchyně ve složení - starosta, místostarosta, předseda finančního výboru,
ředitel ZŠ a předseda kulturní komise.Zároveň se jim ukládá zahájit činnost dne
7. 6. 2004 v 15.00 hod. Dále schvaluje náhradníky do komise a to následovně: p.
Brandejs, p. Bárta a p. Pavel.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Bylo dohodnuto, že další schůze ZO se uskuteční hned 14. 6. 04, aby se vý-

sledek komise pro výběr nejvýhodnější nabídky na rekonstrukci školní kuchyně
mohl schválit. Zároveň se na této schůzi rozhodne o využití finančích prostředků
z rezervního fondu školy. Zda budou využity na nové vybavení 2 školních tříd, a
nebo budou použity na financování rekonstrukce školní kuchyně.

Diskuse k projektům do Programu obnovy vesnice
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Zastupitelé měli předem k dispozici materiály, na kterých byl seznam pro-
jektů, které by se mohly uskutečnit v obci Kvasiny. Starosta členy ZO vyzval,
aby si vše podrobně prohlédli a na příštím zasedání k tomu řekli své připomínky
a názory.
Pan Bárta vznesl dotaz na nové úpravy terénu v bývalém Macháňově lomu.

Pan starosta odpověděl, že se jedná o úpravy na soukromých pozemcích a vše
je smluvně ošetřeno. Obci patří pouze rekultivovaná plocha bývalého lomu a
letos dojde k osázení tohoto prostoru zelení bývalým nájemcem skládky firmou
Laguna Solnice. ZO vyzvalo starostu k projednání termínu osázení zeleně na
bývalé skládce firmy Laguna Solnice.

Na závěr starosta vyřídil poděkování radním od pana Štěpánka z Ústavu
sociální péče za usnesení o sponzorování Solnické solné stezky a pozval všechny
zastupitele na přednášku velitele polní nemocnice v Iráku, která se uskuteční
dne 10.6.04 v KD. Dále starosta vybídl hosty k dotazům a protože dotazy neměl
nikdo žádné, poděkoval zastupitelům za účast a schůzi ukončil.

Zápis
z 12. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 14. 6. 2004

Místo konání: Kulturní dům v Kvasinách
Termín: 14. 6. 2004 v 19.00 hodin
Přítomni: 11 členů obecního zastupitelstva
Omluveni: ing. Iva Krunčíková, Hana Klapalová, Jaromír Novotný, Vladimír Šíla
Hosté: paní Podlešáková, vedoucí domu sociálních služeb v Rychnově n.Kn.
Jednání řídil: Pavel Ulrich, starosta

1. Zahájení a schválení programu
Zasedání zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva přivítal

a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech členů
zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena pí Macháňová
Návrhová komise je určena ve složení: J. Krucká, V. Kulštejn
Zápis z jednání ověří: ing. Zdeněk Škop, Mgr. Vladimír Kalous

Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bodů. Poté vyzval
členy, aby vznesli připomínky k programu. Připomínky neměl nikdo žádné.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato 11 hlasy
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2.Informace o komunitním plánu

Vedoucí domu sociálních služeb v Rychnově nad Kněžnou paní Podlešáková
seznámila přítomné s komunitním plánem ( KP) na území bývalého okresu RK.
Síť služeb, nabízených v rámci okresu, je zpracována v příručce, která je na OÚ
Kvasiny.
Usnesení:
1. ZO bere na vědomí informaci o processu a opatřeních komunitního plánování
v regionu Obce s rozšířenou působností

2. pověřuje starostu jako kontaktní osobu pro KP sociálních služeb s řídící sku-
pinou, vedenou dr. Richtrem a zajistí info o provedeném seznámení ZO s KP

3. ZO bere na vědomí, že v případě potřeby budeme spolupracovat, případně
připomínkovat a dávat podněty řídící skupině KP.

Hlasování: Usnesení bylo přijato 11 hlasy

3. Kontrola minulých usnesení

Starosta přečetl usnesení z minulého zasedání zastupitelstva konaného dne
24. 5. 2004, nikdo z přítomných k plnění usnesení neměl připomínky. Usnesení:
ZO bere kontrolu minulého usnesení na vědomí Hlasování: Usnesení bylo přijato
všemi hlasy

4. Schválení úprav rozpočtu
viz návrh finančního výboru

Ing. Ivan Ešpandr seznámil přítomné s úpravou rozpočtu pro letošní rok, na
základě účetní uzávěrky po V. měsíci., zejména o financování dvou investičních
akcí: příjezdová komunikace, úprava kuchyně základní školy. V diskusi bylo řešeno
financování příjezdové komunikace, ale došlo se k názoru, že placení po měsících
bude postupné a tím je čas k úpravám rozpočtu do konce roku.
Usnesení:
1. ZO bere na vědomí zprávu finančního výboru o stavu plnění rozpočtu k 31. 5. 2004
a zajištění financování plánovaných investičních akcí (školní jídelna, příjezdová
komunikace)

2. ZO schvaluje úpravu rozpočtu ve výdajích 3141, položka 6121 o částku 910.000,-
Kč. Finance budou kryty z rezervy rozpočtu.

Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

5. Schválení závěru hodnocení nabídek komise na stavební úpravy
kuchyně ŽŠ Kvasiny

Usnesení:
1. ZO bere na vědomí zprávu o posouzení nabídek v akci rekonstrukce školní
kuchyně a schvaluje vítězné pořadí firem tak, jak je uvedeno ve zprávě o po-
souzení a hodnocení nabídek

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 27/2004
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1. firma KERSON
2. firma V-STAV RK

2. ZO pověřuje starostu zasláním oznámení o vybrání nejvýhodnější nabídky zú-
častněným firmám. V případě, že nedojde v odvolací lhůtě k námitkám proti
rozhodnutí, pověřuje OZ starostu podpisem smlouvy s vítěznou firmou KER-
SON

3. ZO pověřuje:
– starostu oslovením minimálně tří subjektů k provedení stavebního dozoru
– radu vybráním stavebního dozoru z oslovených subjektů

Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdrželi 2 - Aleš Vavera,
Pavel Ulrich

6. Projekty programu obnovy obce úkol z 24.5.2004

Starosta vyzval přítomné, aby předložili své návrhy priorit k seznamu akcí.
Na jednání byl představen původní plán z roku 1996. Rozvinula se diskuse nad
potřebou presentačního materiálu v uvedené formě.V diskusi se řešilo jak má pro-
gram obnovy obce vypadat. Bylo konstatováno, že obdobný materiál je důležité
mít, ale v lepší formě zpracování. Padl zde návrh připravit projekty (studie) cca
na 5 investičních akcí a na těch pracovat.Dále bylo rozhodnuto takto:
Usnesení: ZO pověřuje všechny členy zastupitelstva do konce srpna odevzdat
na Obecní úřad seznam priorit akcí ROZVOJE OBCE
Hlasování: Usnesení bylo přijato všemi hlasy

7. Různé záležitosti obce

Investice na doasfaltování silnice

Starosta informoval zastupitele o požadavku Pozemkového úřadu v RK o
schválení doasfaltování pásu 0,5 m k stávající obecní komunikaci, okolo reg. sta-
nice plynu, hlavně v místech kde je vyježděná krajnice. Záměr spočívá ve využití
stávajících pozemků komunikace a jeho rozšíření v celé délce o půl metru a v
místech, kde je to nejvhodnější. Po delší diskusi, nejasnostech v předloženém zá-
měru a námitkách k tomuto projektu ze strany zastupitelů bylo navrženo toto
usnesení.
Usnesení: ZO doporučuje na příští jednání pozvat zástupce pozemkového úřadu,
aby celou záležitost vysvětlili
Hlasování: pro usnesení hlasovalo 7 zastupitelů hlasování se zdrželi 4 (ing.Zdeněk
Škop, ing.Ivan Ešpandr, Vilém Pavel, Mgr. Vladimír Kalous) z tohoto důvodu
usnesení nebylo přijato a nový návrh usnesení nikdo nepodal

Nový zákon o odměňování členů zastupitelstva

Usnesení: ZO bere na vědomí novou tabulku odměn ( NV 337 ze dne 28. 5. 2004
a zák. 37/2003 Sb.) a ponechává odměny v původní výši dvou třetin neuvolněným
členům OZ s tím že se nebude za rok 2004 odměna zpětně doplácet
Hlasování: s usnesením všichni souhlasí
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Zpráva o výsledku auditu vodovodního svazu Cís. studánka (VSCS)

Usnesení: ZO bere zprávu o výsledku auditu VSCS na vědomí
Hlasování: s usnesením souhlasí všichni

Příklad rozcestníků pro umístění v obci

ZO bylo seznámeno s informační nabídkou rozcestníků a jejich provedením
Usnesení: Do konce srpna předloží členové zastupitelstva návrh míst na umístění
orientačních sloupů a cílových míst v obci
Hlasování: s usnesením souhlasí všichni

Nákup jídlonosičů

Z důvodu nových hygienických předpisů - vyhl. 137/04 Sb. je nutno zakoupit
vyhovující termo-jídlonosiče (TJ) pro potřeby rozvážení obědů po obci a pro část
obyvatel DPS
Usnesení: ZO souhlasí s nákupem termo jídlonosičů všem občanům, kterým
rozváží Obec Kvasiny obědy. Pro každého strávníka 2 kusy, celkem 40 kusů TJ.
TJ budou zakoupeny do konce června 2004. Podmínkou dovozu oběda strávníkovi
je zakoupení jednoho ks TJ, v případě potřeby i na splátky. Forma splátky bude
dohodnuta individuálně.
Hlasování: s usnesením souhlasí všichni

Oprava hřiště antukou

Na základě požadavků na opravu 100 m antukové dráhy na hřišti Olšina a z
důvodu dalších nutných oprav antukových povrchů hřišť starosta požaduje nákup
materiálu na údržbu.
Usnesení: Zastupitelstvo schvaluje nákup antuky na opravu v potřebném množ-
ství
Hlasování: s usnesením souhlasí všichni

8. Diskuse

Starosta dále otevřel diskusi k doručenému materiálu - oznámení záměru roz-
voje závodu Kvasiny ŠKODA AUTO a.s. - vliv na životní prostředía vysvětlil
důvody, které vedou firmu ŠKODA AUTO Mladá Boleslav k předložení tohoto
oznámení.
Usnesení: OZ pověřuje radu a stavební komisi, aby vypracovala vyjádření k
uvedenému materiálu a vyjádření zaslala Krajskému úřadu do 15. 7. 2004
Hlasování: s usnesením souhlasí všichni

Připomínky k provozovně kadeřnictví

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 27/2004
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Paní Krucká tlumočila anonymní stížnost několika občanek o neuspokojivé
situaci služeb kadeřnictví v Kvasinách.V diskusi bylo jasně řečeno, že se touto
formou podání stížností ZO nebude zabývat. Bylo doporučeno předat případné
konkrétní stížnosti občanů na služby kadeřnictví přímo na OÚ.
Usnesení: Prověřit situaci služeb v kadeřnictví
Hlasování: s usnesením souhlasí všichni

Pan Kalous, ředitel ZŠ žádal o rozpuštění rezervního fondu ZŠ na nákup lavic
do dvou učeben, zároveň požadoval doplnit současný rozpočet školy o pozastavené
výplaty příspěvků za 2 a 3 měsíc 2004. Starosta upozornil na výši rozpočtu školy
na rok 2004 a snížení potřeb o 110 tisíc Kč a požadoval převedení této částky do
rozpočtu obce na jinou rozpočtovou kapitolu. V diskusi tento návrh nebyl přijat
z důvodu využití těchto financí pro potřeby rekonstrukce školní kuchyně.
Usnesení: ZO souhlasí s nákupem lavic a katedry pro dvě učebny. Financování
bude provedeno z rezervního fondu Z. Zálohy za 2 a 3 měsíc 2004 na financování
příspěvkové organizace budou poukázány na účet školy do 30. 6. 2004
Hlasování: s usnesením souhlasí 10 členů, pan starosta se zdržel hlasování

Pan Aleš Vavera si stěžuje na úniky emisí dráždivých látek, pravděpodobně
ze závodu ALFA Solnice, tento stav a termíny byly potvrzeny dalšími členy ZO
( ing. Z.Škop, V. Pavel) a to 8. 6. v 10 hod.,10. 6. v 16.hod., 14. 6. v 16 hod.
Usnesení: ZO pověřuje starostu napsáním dopisu na vedení závodu ALFA a
zjistit důvod úniků dráždivých látek a zjednat nápravu stavu.
Hlasování: s usnesením souhlasí všichni

Starosta poděkoval všem přítomným za účast a ve 23.00 hod. ukončil zasedání.

Rozvoj závodu Škoda Auto

Krajský úřad Královéhradeckého
kraje odbor životního prostředí a země-
dělství, jako příslušný orgán vykonáva-
jící státní správu v oblasti posuzování
vlivů na životní prostředí, zaslal dotče-
ným samosprávním celkům, tedy i Obci
Kvasiny, oznámení o záměru „Rozvoj
závodu ŠKODA AUTO, a.s.ÿ. Zároveň
žádá, aby byla neprodleně zveřejněna
informace o tom, kdy je možné do zá-
měru nahlédnout. Každý se může k to-

muto záměru i písemně vyjádřit. Plné
znění tohoto dopisu najde zájemce na
úřední desce Obecního úřadu v Kvasi-
nách. Tím byla de facto odstartována
další etapa rozvoje závodu, který tvoří
již 70 let významnou část historie i sou-
časnosti naší obce.

Uveďme zde proto ve stručnosti pro
představu alespoň hlavní body, ve kte-
rých se má plánovaný rozvoj závodu
odehrávat:

1. Rozšíření haly montáže (předpoklá-
dají se dva typy vozů) ze stávající
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výrobní kapacity 150 vozů/den na
700 vozů/den. S tím souvisí zvý-
šení počtu zaměstnanců ze stávají-
cích 369/2 směny na 840/3 směny.

2. Rozšíření svařovny ze stávající vý-
robní kapacity 150 vozů/den na 700
vozů/den. Výhledový nárůst pracov-
níků je 600/3 směny.

3. Parkoviště pro 680 osobních aut a 30
nákladních aut.

4. Plocha pro hotové vozy s kapacitou
1020 osobních aut.

5. Rozšíření železniční vlečky s pro-
dloužením o 220m.
Kompletní dokumentace je velmi

obsáhlá, obsahuje oznámení o záměru,
hlukovou studii, rozptylovou studii a
vyhodnocení údajů hlukové a rozpty-
lové studie z hlediska zdravotních rizik
pro obyvatelstvo. -vk-
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Materiál k doplnění rozvojového programu Obce Kvasiny

Zastupitelé dostali také k posouzení materiál, který se postupně realizuje a
zároveň neustále dopracovává s výhledem na příští léta, tzv. rozvojový program
obce. Mají za úkol do konce srpna tento materiál posoudit, stanovit prioritu
jednotlivých akcí a doplnit další možné projekty. Zde je možnost i pro vás -
občany prostřednictvím vám blízkých zastupitelů do tohoto procesu vstoupit a
případně ho i ovlivnit.

I. Místní lidské zdroje, kvalita života

Opatření předpokl. real. působnost
nákl. v tis. do let

Nástavba nad Kulturní dům 10 bytů 6.000 3 mikroreg.
s rozšířením kuchyně a pohostinství
Nástavba nad prodejnu potravin 2 byty 2.500 2 místní
ZTV Zámecká ulice pro 50 RD 8.000 5 mikroreg.
Rekonstrukce školní kuchyně 3.000 1,5 místní
Sociální zázemí na stadionu Olšina 2.000 3 místní
Rekonstrukce centrálního hřiště volejbal 300 1 místní
Rekonstrukce tenisových kurtů 1.200 2 místní
Vybudování podkrovního bytu v DPS 800 1 místní
Výstavba hřiště za školou 100 2 místní
Opravy VO v obci 200 3 místní
Opravy chodníků - střed obce 400 4 místní
Odizolování pivovarské kapličky 80 2 místní
Podpora místních aktivit - kluby 50 1-3 místní
Výstavba domu na půl cesty 3 krajská
Výstavba azylového domu pro ženy 2 krajská
II. Ekonomický rozvoj území

Podpora malého a středního podnikání 1 krajská
Investice do ploch pro podnikání 1 krajská
Rekvalifikace uchazečů o zaměstnání 1 krajská
Vytvoření kvalitního ubytování
a stravování pro návštěvníky regionu 2 mikroreg.

III. Trvale udržitelný rozvoj území a ochrana životního prostředí

Projekt na záchranu Hamernice 500 3 mikroreg.
Záchrana zámeckého parku a okolí 2.000 5 mikroreg.
Podpora venkovského bydlení 300/byt 2 mikroreg.
Přeměna hůře obdělávatelných území míkroreg.
na les a zabránění erozím půdy
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IV. Technická infrastruktura a doprava

Energetická síť na Zámecké ulici 3.000 2 místní
Výstavba ČOV Solnice - Kvasiny 150.000 2 mikroreg.
Výstavba aut. zastávek u ÚSP a DPS 750 1 mikroreg.
Propojení mikroregionů cyklotrasami 4-5 mikroreg.
Výstavba chodníku k nádraží ČD 1.400 3 místní
Výstavba chodníku k Soudku 3.000 5 místní
Vodovod Bílé domy 400 2 místní
Dostavba II etapy přeložky II/321 20.000 8 krajská
Provázanost dopravního systému 2 mikroreg.

Z činnosti kulturní komise

Ve druhém čtvrtletí roku připra-
vila kulturní komise pro občany Kva-
sin několik akcí pro jarní rozptýlení.
Třicátého dubna jsme ve spolupráci
se základní školou uspořádali již tra-
diční lampionový průvod a rej čaroděj-
nic. Čarodějnice si zaslouží pochvalu
nejen za nápadité kostýmy, ale také za
odvahu a lehkost v tanci. Škoda, že
jsme neměli pěknou hranici. Příští rok
bychom měli dát přípravě větší péči.
Možná nám pomohou i hasiči a hranice
bude taková, jak se o svátku čarodějnic
sluší a patří.

16. května dostali příležitost naše
děti zúčastnit se před KD „kuličkiádyÿ.
Bohužel hliněnky už z obchodů asi na-
vždy zmizely, a tak 25 dětí hrálo se
skleněnkami. Vítězové si odnesli domů
nejen vyhrané kuličky, ale i drobné od-
měny. Dokonce nám přálo i počasí, což
je letos ku podivu. Příští rok nebudou
soutěžit jen děti, ale vyhlásíme soutěž i
pro kategorie otců a dědů, aby se děti
měly od koho učit správně cvrnkat.

Ke Dni dětí jsme vypravili pro malé
diváky autobus na loutkové divadlo do
Vysokého Mýta. Děti se nejen pobavily

při sledování divadelního představení,
ale podívaly se i do zákulisí, kde si pro-
hlédly loutky zblízka.

Pro velké i malé jsme zorganizovali
6. června už tradiční procházku pohád-
kovým lesem. Na cestách bylo z před-
chozího lijáku ještě místy bláto, ale
sluníčko vykukovalo z mraků a louže
rychle sušilo, takže všech 118 dětských
účastníků prošlo úspěšně celou trasu.
Letos jsme ji prodloužili, aby se ve-
šly i nové pohádkové bytosti. Do lesa
se nastěhoval dokonce i vlk s postelí a
peřinami. Děti byly v cíli, po absolvo-
vání mnoha zkoušek a soutěží, odmě-
něny drobnými dárky a buřtíkem, který
si mohly na připraveném ohništi opéci
a pochutnat si na oblíbené pochoutce.
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Ráda bych poděkovala touto cestou
všem organizátorům za obětavou pří-
pravu této úspěšné akce a zejména pak
mladým, kteří jsou ochotni udělat ra-
dost druhým a to jmenovitě M. Ba-
ranovi, V. Šremrovi, T. Kalousovi, V.
Podstavkovi, sourozencům Dobešovým
z Hraštice, M. Hanušové, M. Novotné a
sestrám Haškovým z Rychnova za účin-
nou pomoc.

-jk-

Zpráva školy

Do ZŠ v Kvasinách chodilo v letoš-
ním školním roce 58 žáků 1. - 5. roč-
níku. Přejeme si, aby se v dalších letech
tento počet ještě zvýšil. Předností naší
školičky jsou malé počty žáků ve tří-
dách. Učitelé se tak mohou v hodinách
více věnovat dětem, vést je k samostat-
nosti a tvořivosti. Také v následujícím
školním roce nabídneme dětem výběr
kroužků: dramatický, tělovýchovný, at-
letický, keramický, počítače a nábožen-
ství. Školní družina je otevřena od 6.30
do 15.00 hodin.

Obecní úřad, jako zřizovatel školy,
se snaží vylepšovat žákům jejich pro-
středí. O jarních prázdninách byla v
celé budově školy, ve školní družině a
jídelně provedena výměna zářivkového
osvětlení za nové a moderní. O hlav-
ních prázdninách investuje obec do re-
konstrukce školní kuchyně 865 tisíc ko-
run. Vyžadují si to nové hygienické
předpisy ve stravování. Prvního září
čeká na žáky třech ročníků překvapení.
Usednou do nových lavic, výškově na-
stavitelných každému na míru. Obecní
úřad přispíval také v letošním roce na
stravování dětí v jídelně. Všichni ško-

láci se i letos mohli zúčastnit plavec-
kého kurzu v Dobrušce. Za 10 dvouho-
dinových lekcí rodiče kvasinských dětí
zaplatili pouze 154,- Kč za dopravu.
Vše ostatní měli zaplacené z příspěvku
obecního úřadu, což všude nedělají.
Myslím, že to jsou pádné argumenty
pro to, že obecní úřad a všichni učitelé
mají zájem školu udržet a přilákat do
ní další děti.
V únoru letošního roku jsme po zá-

pisu dětí do první třídy měli radost
z největšího počtu dětí. Mezi kvasin-
skými rodinami se však opět najdou ta-
kové, které výhody malé školy neuzná-
vají a pošlou své školáky do sousedních
větších škol. Rodičům našich prvňáčků
se budeme snažit vyhovět. Očekávám
jejich přání a žádosti týkající se potřeb-
ného provozu družiny.
Všem školákům přeji krásné a

dlouhé prázdniny.
Vladimír Kalous, ředitel školy

Děti pro Den Země

V pátek 30. dubna se děti ve škole
nejprve teoreticky seznámily nad map-
kou obce, kde se nacházejí sběrná místa
tříděného odpadu. Poté se rozešly se
svými třídními učiteli po vesnici a sbí-
raly do igelitových pytlů vše, co neu-
káznění občané za poslední měsíce jed-
noduše odhodili na cestu, do příkopu,
u autobusové čekárny nebo do lesa.
Do oběda děti naplnily 8 velkých ige-
litových pytlů nejrůznějšími odpadky.
Práce děti bavila a byly pochváleny za
dobře vykonanou a prospěšnou věc.
Všichni žáci se potom těšili na pon-

dělí 21. června. V KD se dozvěděli v po-
řadu TONDA OBAL, jak se má odpa-
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dový materiál správně třídit a v soutě-
žích si tuto činnost vyzkoušeli.

-vka-

Atletické závody

11. května pořádala rodina Škopova
a učitelé školy na hřišti v Kvasinách
pro děti 4. a 5. tříd Pohár školních
družstev v atletickém čtyřboji. Soutě-
žilo celkem 38 atletů ze ZŠ Rychnov n.
Kn., Skuhrov n. B. ,Dobré, Lukavice a
Kvasiny. Pořadí družstev žáků: 1. ZŠ
Skuhrov n. B., 2. ZŠ Kvasiny, 3. ZŠ
Dobré Pořadí žákyň: 1. ZŠ Rychnov n.
Kn, 2. ZŠ Dobré, 3. ZŠ Kvasiny
25. května si ve stejných disciplí-

nách zazávodily děti 1. až 3. roč-
níků. Soutěžilo celkem 40 atletů ze ZŠ
Skuhrov n. B., Dobré, Lukavice a Kva-
siny. Mezi žáky 1. tříd obsadil 1. místo
Matěj Kroulík, mezi žákyněmi 2. tříd 1.
místo Vendula Šremrová, mezi žáky 3.
tříd 1. místo Mirek Mertlík a 3. místo
Tereza Kulštejnová.

O. Škopová

Dramatický kroužek

Děti v dramatickém kroužku s pí
učitelkou J. Kruckou nacvičily po-
hádku, se kterou se představily v kul-
turním domě na závěr školního roku
dne 24. června.

-vka-

Volejbalový klub informuje

Zimní příprava končí v březnu a celý
oddíl přechází z tělocvičen do vlastního
venkovního areálu. Předchází již tra-
dičně celooddílová brigáda, tentokrát
to bylo v sobotu 17. dubna. Sešlo se
úctyhodných 44 členů oddílu. Udělal

se všude pořádek, upravila se všechna
hřiště, dokonce i alej v parku, která
nám nepatří!

Turnaje mládeže

Nepříjemné chladné a deštivé po-
časí nám nezabránilo uspořádat turnaje
mládeže. V sobotu 24. dubna se konal
turnaj starších žáků a žákyň. Sjelo se, i
přestože bylo 8 ◦C, celkem 12 družstev
a po celodenním hraní bylo toto pořadí:

Šestkový volejbal - Starší:

1. Moravská Třebová
2. Sokol Zbečník
3. Slavie Hr. Králové
4. Sokol Chleny
5. Sokol Pecka

Šestkový volejbal - Mladší:

1. Hronov A
2. Hronov B
3. Sokol Týniště
4. VK Sport RK
5. Rema RK

V neděli 25. dubna se konal tur-
naj ve čtyřkovém volejbale na menším
hřišti. Zúčastnilo se 13 družstev. Po
celý den drobně pršelo, ale nadšení dětí
bylo veliké, vše se do 17 hodiny do-
hrálo. Pořadí:

1. Sokol Dolní Újezd A
2. Sokol Dolní Újezd B
3. Jičín A
4. DDM Týniště A
5. Jičín B
6. DDM Týniště B

Všechna družstva, to je 25 celků,
byla nakonec odměněna. Oddíl touto
cestou děkuje všem sponzorům a ro-
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dičům dětí za pomoc při uspořádání
těchto turnajů!

Jarní část sezóny 2003/04

Začala 8. května a počasí příliš ne-
přálo sportování venku.

Krajský přebor 2.třídy - Skupina B
ŽENY:

Poprvé v historii oddílu hrají v této
kategorii najednou 2 naše družstva žen
a byla velice úspěšná, což dokazuje ko-
nečná tabulka sezóny.

1. Slavia HK B 28 26 2 82:11 54
2. Nové Město n.M. 28 15 13 58:48 43
3. AŠ Kvasiny A 28 15 13 52:51 43
4. Zbečník B 28 14 14 57:58 42
5. AŠ Kvasiny B 28 13 15 49:60 41
6. Plotiště 28 12 16 50:61 40
7. Albrechtice n.O. 28 11 17 43:61 39
8. Orel Hr. Králové 28 6 22 31:72 34

Orlická divize - MUŽI:

Dohrála se ve 2 skupinách po 8
družstvech a první tři postoupila do
finále. Muži nebyli zdaleka tak úspěšní,
zůstali tradici dost dlužni. Nakonec ta-
bulky to ukazují.

Finále o 1. - 6. místo:

1. Vamberk - Kadeti 7 6 1 19:7 18
2. TJ Peklo 9 4 5 19:18 15
3. TJ Čestice 8 5 3 17:14 14
4. TJ Dobruška 8 5 3 17:15 13
5. AŠ Kvasiny A 8 3 5 13:18 9
6. TJ Potštejn 8 1 7 10:23 3

Tabulka je neúplná, chybí některé zá-
pasy.

Finále o 7. - 12. místo:

1. Sokol Chleny B 9 7 2 21:16 18
2. Sokol Albrechtice 7 5 2 19:17 17
3. Sokol Kostelec n. O. 9 6 3 19:13 16
4. VSV Vamberk 8 4 4 16:14 13
5. AŠ Kvasiny B 9 2 7 12:24 7
6. Baník Vamberk B 8 1 7 10:23 4

V soutěži dospělých hrálo ještě naše
družstvo dorostenek. Byly jediné, a tak
museli hrát v okresním přeboru. Je to
mladé začínající družstvo bez zkuše-
ností, „mají ale chuť sportovatÿ. V další
sezóně je doplní 2 zkušené starší žačky.

Orlická divize - ŽENY:

1. Sokol Kostelec 11 9 2 31:13 28
2. Sokol Záměl B 10 8 2 27:12 23
3. Sokol Týniště 10 7 3 24:12 20
4. Sokol Dobruška 10 3 8 15:24 10
5. AŠ Kv. - Dorky 12 0 12 0:36 6

Turnaj v deblu - Smíšené dvojice

Oddíl uspořádal tento turnaj v ne-
děli 23. května. Předcházel mu třídenní
déšť, pršelo i v den turnaje, všechna
hřiště byla nezpůsobilá. Vzhledem k
velmi nepříznivému počasí se turnaj
přesunul do Rychnova, haly VOŠ a SPŠ
a dokonce zbylo 12 dvojic. Byly rozdě-
leny podle výkonnosti do 2 tříd.

I. Třída: David, Votava, Jůzová, Seme-
rák, Kalimero, Pokorní
II. Třída: Novák+Maixnerová, Volťáci,
Příbuzní

Mládežnické soutěže

Zapojeni do okresního přeboru jsou
starší žáci + žákyně. Vzhledem k pře-
kládání termínů jiných družstev, nemů-
žeme určit pořadí, navíc řadu kontu-
mací a malý zájem okresního volejbalo-
vého svazu o regulérní dohrání soutěže.
Proto podáme zprávu v podzimním
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čísle zpravodaje. Mladší i starší žáci +
žákyně nadále trénují 2x týdně a od
podzimu se zapojí do soutěží 2004/05.

Nábor mládeže

Do zahájení školního roku prove-
deme nábor chlapců + dívek od 3.tříd
ve školách Kvasiny, Solnice, Skuhrov
nad Bělou. Snahou bude vytvořit nové
kategorie mladších dětí. Veřejnost bude
včas informována.

Tradiční letní turnaje

Konají se na závěr sezóny 2003/04
ve dnech 3.-4. 7. 2004, začátky turnajů
jsou vždy od 9 hodin, účast bývá okolo
60 družstev za 2 dny. Hraje se do
pozdního večera, občerstvení zajištěno
přímo v areálu. Přijďte se pobavit, od-
počnout si a zafandit.

Alois Vavera

Naši důchodci

Ve druhém čtvrtletí pokračujeme v
činnosti podle plánu. Dne 15. dubna
byla uspořádána přednáška na téma
„Alois Jirásek a Orlické horyÿ. Před-
nášel Ing. Jan Hégr a přišlo 35 po-
sluchačů. Mezi vyprávěním byly čteny
úryvky ze spisovatelových poznámek i
drobných ukázek vyjmutých z Jirásko-
vých děl. Ukázky předčítala paní uči-
telka Krucká. Všude bylo slyšet! Bylo
totiž připraveno ozvučení.
Dověděli jsme se, kudy Jirásek pu-

toval, s kým hovořil, kam se na pozvání
dostal. Jak s lidmi rozprávěl, zazname-
nával si jak způsoby řeči, kterých uží-
val prostý lid, krajová nářečí a výrazy.
Také si všímal, jak se prostý lid oblé-
kal – u žen zjednodušené kroje, u mužů
pouze hrubé košile a prosté nohavice.

Mnohdy si lidé oděv sami zhotovovali
po domácku.

Poznámky, které si Jirásek na
cestách zapisoval, později užíval ve
svých povídkách a románech. Z našeho
kraje to jsou: Temno, F. L.Věk, Poklad,
Skaláci. Podle Jiráskova putování byla
v roce 1921 otevřena Jiráskova horská
cesta. Při otevření promluvil rychnov-
ský právník Jindřich Štemberka. Jeho
památník najdeme u hotelu Panorama
v Deštném. Původní Jiráskova horská
cesta byla 90 km dlouhá a vedla z No-
vého Města nad Metují do Jablonného
nad Orlicí. Dnes měří 170 km a dá se
po ní cestovat z Broumova až do Lito-
myšle.

Další akcí byl 25. května výlet linko-
vým autobusem a navazoval na dubno-
vou přednášku. Výlet byl zajímavý, ne-
bylo nás mnoho, jeli jsme jenom čtyři.
Kdo ale jel, nelitoval! Mnoho jsme se
dozvěděli, spoustu zajímavostí poznali!
Z parkoviště pod Šerlichem jsme vy-
stoupali k Masarykově chatě. Protože
bylo chladno, dali jsme si grog. Pro-
hlédli jsme si vybavení chaty, zakoupili
pohlednici a nechali jsme si ji orazít-
kovat, že jsme tu byli. Opatřili jsme
ji svými podpisy, abychom měli doklad
pro kroniku. Po občerstvení jsme se vy-
dali lesem dolů. U rozcestníku jsme od-
bočili na Bukačku, pak na Polomské
sedlo, dál na Šerlišský Mlýn, kde jsme
poobědvali. Pak jsme pokračovali lesní
cestou do Zákoutí a přes mostek nad
říčkou Bělou jsme došli lesní pěšinou do
Deštného. Autobusovou linkou jsme se
vrátili do Kvasin po 16 hodině. Celkem
jsme tedy ušli asi asi 10 km. Cestou pan
Ing. Hégr vyprávěl některé zážitky ze
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své činnosti u horské služby. Vysvětlil,
kde se dá najít pramen řeky Bělé, uká-
zal nám „pařezový domečekÿ, seznámil
nás s rostlinami, které mají téměř po-
hádkové názvy, ale jsou skutečné. Ký-
chavice, jejíž kořen se upravuje sušením
a mletím na náhražku šňupavého ta-
báku (má prý silnější účinek než onen
tabák) a měsíčnice, světle modře kve-
toucí rostlinka, která kvete u okrajů
toku řeky Bělé. Viděli jsme i vodopád
na řece Bělé, o kterém ví pouze málo-
kdo. Na tak bezvadném výletě a tak
málo zájemců. Čím to bylo? Počasím,
chladem, nebo nezájmem?

Následovala další akce, sice mimo
plán, ale obsahem velmi poučná a za-
jímavá. Dne 10. června se konala be-
seda na téma „Jak to bylo v Irákuÿ.
Přednášel pan plukovník Ing. Přemysl
Škácha. Byl velícím důstojníkem polní
vojenské nemocnice v Iráku. Donesl se
svými pomocníky diapozitivy, promí-
tačku i plátno. Opět bylo připraveno
i ozvučení, takže všichni dobře slyšeli.
Během přednášky jsme se dověděli o ži-
votě této jednotky ve velmi odlišných
podmínkách, o tom, jak se stravovali,
jak byli vybaveni osobním prádlem, jak
bydleli, pracovali, jaké nebezpečí na
ně číhalo při plnění pracovních povin-
ností. Vyprávění doprovázely diapozi-
tivy, které byly na upozornění střídány,
aby obrázek života při plnění úkolů lé-
kařů, sester a dalšího personálu, byl co
nejpřesvědčivější. Těžké pracovní pod-
mínky za teplot až 50 ◦C, nebezpečí ve
kterém náročná práce jednotky probí-
hala, různá úskalí, která museli nejen
jednotlivci, ale všichni společně překo-
návat, zasluhují od nás všech jedině

ocenění a obdiv. Svými činy si vy-
tvořila naše vojenská polní nemocnice
mezi Iráčany dobré jméno a dobrou po-
věst. Mnoho služeb, které lékaři, se-
stry a další personál pro obyvatele
Iráku postižených nejen válečným sta-
vem v zemi, ale i nedostatečnou zdra-
votní službou ze strany jejich země, vy-
konávali, se musí pouze chválit a ce-
nit. Přednášky se účastnilo 35 zájemců.
Možná mohla být účast vyšší, ale ten
den bylo od rána horko až dusno, čekal
se déšť, a tak lidé kvapem sušili seno.
Bylo také před poutí.
Další akcí podle plánu je autobu-

sový výlet do Orlických hor. Usku-
teční se 22. června a jeho propa-
gace(plakátky, rozhlas) probíhá. Jak
tento zájezd proběhl, dozvíte se v příš-
tím čísle Kvasinského zpravodaje. Kdo
se o našich akcích chce dozvědět více,
může si půjčit „Kronikuÿ, kde se o
všem píše podrobněji.
Prozatímní výbor Klubu důchodců

v Kvasinách.

Své ANO si řekli

Od vydání minulého Zpravodaje
uzavřeli sňatek Petr Förster a Věra Jan-
ková, Tomáš Kubů a Hana Židová, Ja-
roslav Žid a Petra Štěpánková, Martin
Horák a Andrea Kubátová.
Přejeme Vám hodně zdraví, radosti,

dostatek lásky a vzájemné úcty, abyste
i těžkosti života dokázali překonat.

Vítáme

Na jaře se naše obec rozrostla o čtyři
nové občánky:
Lucie Andršová, Michal Mejstřík a
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Michal Mertlík se narodili v dubnu a
Petr Binko se narodil v květnu.
Novým občánkům přejeme do ži-

vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.

Blahopřejeme

-jk-

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
období dosáhli věku 70 let a více. Po-
kud si někdo nepřeje být zde uveden,
nechť nám to prosím oznámí, jinak vy-
cházíme z údajů evidence obyvatel ve-
deném na obecním úřadě.
V následujících měsících oslaví své

narozeniny tito naši spoluobčané:

Červenec
Marková Marie 91 let
Dernerová Anna 91 let
Trojanová Marie 89 let
Nosková Jiřina 85 let
Vrabcová Anna 84 let
Fišerová Marie 80 let
Krajňáková Božena 78 let
Burket Václav 78 let

Pabel Josef 78 let
Ryšavý Jaroslav 75 let
Nosek Vojtěch 73 let

Srpen
Korousová Emílie 88 let
Lednová Miloslava 78 let
Slaninová Emílie 78 let
Baran Ján 76 let
Šmorancová Marie 76 let
Tobyšková Marie 76 let
Piskora Josef 73 let

Září
Vojtíšková Ludmia 79 let
Benešová Zdenka 77 let
Koblasa Vladimír 77 let
Ubr Jiří 77 let
Janeček Jiří 76 let
Malý Václav 74 let
Zounar Stanislav 74 let
Marel Stanislav 72 let
Kaiser Jiří 70 let

Všem přejeme pevné zdraví a hodně
duševní pohody do dalších let.
Členové kulturní komise přijdou s

malým dárkem osobně poblahopřát ob-
čanům, kteří v tomto roce slaví 70, 75,
80 a 85 let. Občany, kterým je více než
85 let, navštěvujeme každý rok. Pokud
si někdo nepřeje osobní návštěvu, nechť
to oznámí na obecním úřadě.

Vzpomínáme

Jaroslav Rouha zemřel ve věku 63
let. Milada Ubrová zemřela ve věku 79
let. Josef Cejnar zemřel ve věku 67 let.
Vážení pozůstalí, přijměte projev

hluboké soustrasti.
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Historie kvasinské automobilky (2. část)

Rok 1945 - rok nadějí i zklamání.

Ze spolupráce kvasinského závodu vedeného Zdeňkem Kejvalem a bývalého
pražského servisu Jawa, který vedl v době okupace ing. Rudolf Vykoukal, vzniklo
od roku 1941 do konce války pět prototypů nového vozu Jawa. Vůz vycházel kon-
cepčně z Minoru. Jeho agregát však pražský tým R. Vykoukala upravil a vybavil
čtyřstupňovou převodovkou. Zcela novou karoserii navrhl Z Kejval. Podvozky
byly zhotoveny v Praze, odlitky v Týnci n.S. a karoserie v Kvasinách. Vozy byly
zkompletovány a ve vojenských khaki barvách je bylo možno vidět na silnicích
v okolí továrny pod značkou BMW na chladiči. Představitelům Jawy bylo pak
všech pět prototypů s pracovním označením Minor II předvedeno v parku kvasin-
ského zámku. To vše se povedlo před zraky okupačních dozorčích orgánů, které
často do závodu zajížděly.

S touto devizou vstou-
pil po osvobození zdejší zá-
vod do poválečného období,
kdy se snažil co nejrych-
leji obnovit produkci au-
tomobilů. Strojní zařízení
bylo po celou dobu oku-
pace v závodě zachováno,
stejně jako materiál na 500
ks Jawy 600 Minor. Zdán-
livě nic nebránilo tomu, aby
se výroba obnovila. Z 550
zaměstnanců, kteří do osvo-

bození v závodě pracovali, se však jejich počet z nejrůznějších důvodů rychle
snižoval až na předválečný stav kolem 250 lidí. Vzhledem k nevyjasněným majet-
kovým poměrům neměli ani vedoucí pracovníci závodu přílišný zájem o zdárný
postup práce. Přesto se však již v červenci 45 prodávají první Minory v Týnci n.S.
Závod je znárodněn a řízen tříčlennou národní správou. 27. října 1945 se stává
kvasinská automobilka součástí n.p. Zbrojovka Brno. Z válečné výroby zůstává
ve výrobním programu produkce ozvučnic (venkovních reproduktorů) aparátů
cyklop, dřevěných kazet apod. Pokračuje také výroba barev a laků. Na podzim r.
45 prožívá čs. automobilový průmysl období, ve kterém se rozhoduje o perspek-
tivách, směrech vývoje a výroby lidového automobilu v naší republice. Ve hře je
i ambiciózní projekt vozu Jawa Minor II. S ním pak i smělé plány ředitele Kej-
vala na rozšíření závodu a produkci 3000 vozů ročně. Zůstalo však jen u plánů.
Ministerské orgány daly zelenou projektům Tatry 87 a Škody 1101.
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Poválečné peripetie.

V závodě probíhá boj o moc. To se odráží především
v neutěšených výsledcích výroby. V roce 1946 a 47 dokončil
závod poslední sérii vozu Jawa 600 Minor. Počet vozů Minor
vyrobených od r. 37 tak dosáhl čísla 3 950 ks. V posledních
dvou letech byly již vozy kompletovány v Kvasinách, včetně
podvozku a motoru. Závod se nyní ocitá bez programu v
oboru automobilové výroby. Vedení podniku Zbrojovka po-
nechává v Kvasinách mozaikovou výrobu, která zahrnuje
drobné výrobky ze dřeva, kování, čalounické výrobky, plechové díly na motocykly
Jawa 250, dřevěné bedny a bednění, vyrábí se i dřevěné budky pro automobily
Liaz. Chemická výroba rozšiřuje svoji produkci, vyrůstá objekt nové varny laků.
Karosárna však pro využití profesních zaměstnanců potřebuje impuls v podobě
nového vozu. Probíhají intenzivní jednání s AZNP Mladá Boleslav o výrobě vozů
Škoda v Kvasinách. Únorové události r. 48 pak učinily definitivní tečku za nadě-
jemi spojenými s vozem Jawa Minor II. Jeho výroba je předána do závodu Letov
v Praze. Tam se vyráběl pod označením Aero Minor. Kvasiny se z počátku na
výrobě podílejí dodávkami dřevěných koster. Tím však definitivně éra automo-
bilů Jawa v Kvasinách končí. Od tohoto okamžiku se závod orientuje pouze na
produkci automobilů značky Škoda.

Se znakem okřídleného šípu.

První vozy Škoda opustily kvasinský závod ještě
v r.1947. Produkce vozu Superb OHV byla záchranou
pro všechny profesní zaměstnance, jejichž místa v zá-
vodě byla navázána na produkci automobilů. Kon-
cepce stavby Superbu byla velice blízká tomu, co ve
zdejší továrně velice dobře znali. Karoserie smíšené
konstrukce - dřevěná kostra s plechovými povrcho-
vými díly, byla posazena na páteřovém podvozku s

centrální ocelovou rourou. Vůz s úctyhodnými rozměry 5300x1860x1650 mm měl
hmotnost 1800 až 2000 kg (podle použitého motoru a výbavy). S motorem o
objemu 3137 ccm, jehož výkon byl při 3000 ot/min. 62,6 kW (85 k), dosahoval
max. rychlosti 125 km/h.
Většina vozů z Kvasin byla exportována do Jugoslávie, kde sloužily ve státní

správě. Výroba vozu Š Superb OHV pak pokračovala i v r. 1948. Tato reprezen-
tační limuzína se stala zakladatelem poválečné historie zdejšího závodu. Ještě v
roce 48 musí být výrobní program doplňován dalšími položkami, které zajišťují
zaměstnanost lidí. Tak se vyrábějí dřevěné stolky k šicím strojům Zetina pro
Zbrojovku Vsetín, trvá i výroba venkovních ozvučnic Tesla. Pro stabilizaci počtu
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zaměstnanců závodu byly postaveny dva obytné domy u vrátnice (bílé domy).
Počet zaměstnanců však stále nedosahuje stavu z válečných let. Na konci r. 48
zde pracuje 390 lidí. Ještě v roce 48 se rozšiřuje výrobní program o další typ vozu
Škoda - Š 1101 Roadster. Ten je prvním poválečným vozem sportovní koncepce
s plátěnou skládací střechou. Jeho výroba
byla velice náročná na kvalitní práci všech
zúčastněných profesí. Kusová výroba ne-
byla příliš vhodná pro pásovou produkci v
Mladé Boleslavi, naopak vyhovovala kva-
sinskému závodu. Zejména klempíři, zá-
mečníci a čalouníci si zde přišli na své.
Díky kvalitní práci zdejších lidí si Road-
stery získaly dobrou pověst především v
zahraničí. V r. 49 končí výroba vozů Su-
perb. Bránu závodu celkem opustilo 42
těchto limuzín.

1.10.49 se závod stává součástí pod-
niku AZNP Mladá Boleslav. Tímto kro-
kem končí období nejistoty. Výrobní pro-
gram je postupně vyčištěn a soustřeďuje
se pouze na produkci automobilů. Vyba-
vení závodu je však na nízké technické
úrovni. Strojní park postrádá karosářské
lisy. Velká část výlisků musí být ručně do-
končována. Nedostatečně je závod vyba-
ven svářecí technikou. Zcela chybí linková
pracoviště. Výroba je roztříštěna v růz-

ných budovách a chybí její provázanost. Velkou devizou jsou však schopní lidé,
a to jak ve výrobních odděleních, tak v oblasti vývoje a konstrukce. Zdejšímu
závodu je proto možné svěřovat přípravu a následnou výrobu vozů, odvozených
od základních typů vyráběných v Ml. Boleslavi. Tyto možnosti zajistily závodu
na dlouhá desetiletí stabilní výrobní náplň atraktivních modifikací vozů Škoda.
Takovým byl např. již zmíněný Š 1101 Roadster. Jeho výroba trvala do roku
1951. Zdejší závod opustilo celkem 1886 vozů tohoto typu.
V letech 1951 až 52 se v nezměněných prostorách rozběhla výroba dodávko-

vého vozu Š 1101 STW. Tímto vozem však definitivně končí éra použití dřeva ve
výrobě kostry vozu. Tato skutečnost však přináší nutnost částečné změny pro-
fesní skladby zaměstnanců. Truhláři a modeláři již nenacházejí uplatnění. Stoupá
poptávka po klempířích a svářečích. V roce 1952 je po pětiměsíční přípravě zahá-
jena výroba sanitní verze vozu Š 1200. Jedná se o první vůz s celkovou karoserií,
vyráběný v Kvasinách. Celá přední část karoserie byla dovážena z Ml.Boleslavi.
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Dalších 720 odlišných dílů však bylo vyráběno v Kvasinách, většinou na pro-
vizorních přípravcích. Počet zaměstnanců již dosáhl čísla 500. Profesní skladba
zaměstnanců však neodpovídá požadavkům nové výroby.Na sanitce se plně pro-
jevily schopnosti zdejších lidí, kteří byli schopni zajistit za pět měsíců celý náběh
výroby a mnoho zlepšení vozu, z nichž některá byla chráněna patentovou lis-
tinou. V závodě byla rekonstruována parní kotelna, postupně jsou rozšiřovány
plochy údržby, záměčnické dílny a lakovny. Ve 2. pololetí r. 1953 je zahájena
výroba robustního vozu Š 1200/1201 známého pod názvem Sedan. Končící pro-
dukce ozvučnic uvolnila plochu výrobě dřevěných koster k nákladním vozům Š
706 R a díly autobusů Š 706 RO pro liaz Mnichovo Hradiště. Listinou minis-
terstva strojírenství z 31.12.1953 byl zřízen samostatný národní podnik AZNP
Kvasiny. S touto skutečností se pojí mnohé naděje vedoucích pracovníků na rych-
lejší rozvoj a modernizaci závodu. Ne-
vhodné budovy, omezené výrobní plo-
chy a především nedostatečné techno-
logické vybavení byly limitujícími fak-
tory, které nedovolovaly další vzestup
produkce. Závod má pouze jediná ka-
rosářský hydraulický lis. Ten je nain-
stalován v budově bývalé cihelny. Li-
sují se na něm pouze menší výlisky.
Ostatní jsou dováženy. V roce 1954 vy-
robilo 600 zaměstnanců 1735 vozů Š
1200/1201 sanitního provedení a Se-
danů.

Výroba sanitních vozů Š 1200 byla v
roce 1956 předána do Vrchlabí. Kvasin-
ský závod jich celkem vyrobil 1945 ks.
V tomto roce se podařilo nákladem 200
000 korun stavebně rekonstruovat býva-
lou pilnici. Na jaře následujícího roku
je nový prostor vybaven svářecí techni-
kou. V nové svařovně vznikla první linka
s uzavřeným technologickým cyklem a
vhodně uspořádanými pracovišti sváření
podsestav. To umožnilo nárůst produkce

vozu Š 1201 Sedan. V roce 1957 vyrůstá unikátním způsobem téměř bez přerušení
produkce nová hala lakovny a zámečnické dílny. Konstrukční oddělení kvasin-
ského závodu připravilo variantu vozu Š 1201 pod označením Rapid. Ten se však
již do výroby nedostal. Na scéně se již od r. 1955 objevují vozy nové typové řady
Š 440. Ty jsou vyráběny v Mladé Boleslavi. Kvasinská konstrukce proto dostává
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nový úkol a tím je příprava sportovní verze odvozené od Š 440 označené jako Š
450. Největší stavbou, která v době existence samostatného podniku AZNP Kva-
siny v závodě vyrostla byla lisovna. Ta byla postavena v letech 1958-59 a stala se
dominantou celého závodu viditelnou ze širokého okolí. Technologické vybavení
haly bylo v počátcích velice skromné a velké lisy se do Kvasin dostávaly v prů-
běhu několika dalších let, význam stavby však tkvěl především v tom, že dávala
závodu široké možnosti pro výrobu vozů odvozených od základního provedení
vyráběného v Ml. Boleslavi. V roce 1958 končí výroba vozu Sedan s celkovým
počtem 11 362 kusů, které se prostřednictvím PZO Motokov dostaly do 52 zemí
světa.

Zlatá éra sportovních a užitkových vozů.

Rok 1958 zahájil období trvající
několik desetiletí, ve kterém kvasinský
závod produkoval především sportovní
případně užitkové modifikace vozů zá-
kladní řady. Zlatým písmem se do his-
torie závodu zapsala výroba vozu Š
450, známější později jako Felicia. V
letech 1958 až 1964 se vyrobilo cel-
kem 15 862 vozů tohoto typu v pro-
vedeních s plátěnou a později odníma-
telnou laminátovou střechou. Její Ele-
gance byla m.j. oceněna v roce 1959

na autosalonu v NSR zlatou stuhou. Š 450 byla i exportně úspěšným vozem.
Někteří západní importéři podmiňovali odběr Spartaků dodávkou vozů Š 450. O
její oblíbenosti doma svědčí existence Felicia klubu, sdružujícího majitele těchto
vozů. Od druhého pololetí roku 1961 se v Kvasinách vedle Felicie vyrábí i další
odvozená verze - Š Octavia Combi. Přetrvávající potíže s naplněním stavu za-
městnanců se závod snaží řešit výstavbou nové mateřské školky, která vyrůstá v
zámeckém parku. Nové předškolní zařízení bylo otevřeno 1.září 1962 a nahradilo
starou nevyhovující školku, která až dosud fungovala ve stísněných prostorách
rodinného domku v Kvasinách přímo u hlavní silnice. Závodu se nedaří zajistit
novou el.přípojku ze sítě 35 kV, ani nákup velkého karosářského lisu. Tyto skuteč-
nosti patřily do velkého množství problémů, se kterými se v 60. letech závod po-
týkal. Nedostatečné zásobování elektrickou energií nutilo provozovat energeticky
náročné technologie v nočních směnách. V roce 1964 končí produkce úspěšné a
několikrát modernizované Felicie. Závod vyrobil celkem 15 862 těchto vozů. Až
do roku 1969 pak je hlavní náplní výroba vozu Octavia Combi.
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Druhá polovina šedesátých let je současně i ob-
dobím, ve kterém se uvažuje o změně zaměření zdej-
šího závodu. Měl by se přeorientovat pouze na vý-
robu náhradních karoserií a neběžných náhradních
dílů na vybíhající typy vozů Škoda. S tímto zámě-
rem také začíná výstavba haly svařovny, skladových
ploch a objektů infrastruktury. Doslova v hodině
dvanácté se však daří zajistit další perspektivu i
pro finální výrobu. Na scéně se objevuje v závěru
r.1968 prototyp vozu Š 110 R Coupé. Tento vůz z
kvasinské konstrukční kanceláře zaujal natolik, že je
rozhodnuto o jeho výrobě. Částečně se proto kom-
plikuje probíhající rozsáhlá výstavba nových hal.
Mění se směr a rozsah investičního rozvoje. Svoji

úlohu ve zpoždění výstavby sehrávají i události roku 68. Závod je nyní koncipo-
ván jak na výrobu náhradních karoserií a dílů, tak v omezeném rozsahu i finální
produkci. Tím je pro 900 zaměstnanců zachována perspektiva jejich zaměstnání
a pro Kvasiny pokračování tradice automobilové výroby.

Copyright c© 2004 Škoda Auto a.s. Kvasiny
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